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VI Posiedzenie w dniu 14 października 2024 r. 

W posiedzeniu wzięło udział 4 radnych. Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

Tematyka posiedzenia: 

1. Informacja i analiza wydanych zarządzeń Wójta Gminy dot. zmian w budżecie gminy  

w III kw. 2024 r. 

2. Konsultacja i opiniowanie projektów uchwał na sesję.  

3. Sprawy różne. 

Posiedzenie rozpoczął przewodniczący Komisji Budżetowej – Tomasz Pieniek, powitał 

wszystkich zebranych.  

Informacja i analiza wydanych zarządzeń Wójta Gminy dot. zmian w budżecie gminy w III kw. 

2024 r. 

Skarbnik gminy Elżbieta Lewandowska - Smoleń poinformowała Komisję, że w III 

kwartale 2024 r. zostało wydanych 7 zarządzeń w sprawie zmian w budżecie gminy: 

- Zarządzenie nr 60/2024 z dnia 15 lipca 2024 r. (Zwiększono planowane dochody bieżące 

budżetu gminy o kwotę 1 490,00 zł. Zwiększono planowane wydatki  budżetu gminy o kwotę 

1 490,00 zł, w tym: zmniejszono wydatki bieżące o kwotę 36 259,51 zł, zwiększono wydatki 

bieżące o kwotę 37 749,51 zł). 

- Zarządzenie nr 61/2024 z dnia 29 lipca 2024 r. (Zwiększono planowane dochody bieżące 

budżetu gminy o kwotę 12 915,34 zł. Zwiększono planowane wydatki  budżetu gminy o kwotę 

12 915,34 zł, w tym: zmniejszono wydatki bieżące o kwotę 57 421,87 zł, zwiększono wydatki 

bieżące o kwotę 70 337,21 zł). 

- Zarządzenie nr 65/2024 z dnia 9 sierpnia 2024 r. (Zwiększono planowane dochody bieżące 

budżetu gminy o kwotę 144 090,86 zł. Zwiększono planowane wydatki  budżetu gminy o kwotę 

144 090,86 zł, w tym: zmniejszono wydatki bieżące o kwotę 69 100,64 zł, zwiększono wydatki 

bieżące o kwotę 213 191,50 zł). 

- Zarządzenie nr 67/2024 z dnia 16 sierpnia 2024 r. (Dokonano przeniesień wydatków między 

rozdziałami oraz paragrafami klasyfikacji budżetowej, w tym: zmniejszono wydatki bieżące  



o kwotę 18 290,00 zł, zmniejszono wydatki majątkowe o kwotę 4 235,00 zł, zwiększono 

wydatki bieżące o kwotę 22 525,00 zł). 

- Zarządzenie nr 69/2024 z dnia 29 sierpnia 2024 r. (Dokonano przeniesień wydatków między 

rozdziałami oraz paragrafami klasyfikacji budżetowej, w tym: zmniejszono wydatki bieżące  

o kwotę 30 378,00 zł, zwiększono wydatki bieżące o kwotę 30 378,00 zł). 

- Zarządzenie nr 72/2024 z dnia 20 września 2024 r. (Zmniejszono planowane dochody budżetu 

gminy o kwotę 80 694,65 zł, w tym: zwiększono dochody bieżące o kwotę 32 154,29 zł, 

zmniejszono dochody bieżące o kwotę 112 848,94 zł. Zmniejszono planowane wydatki  

budżetu gminy o kwotę 80 694,65 zł, w tym: zmniejszono wydatki bieżące o kwotę 

239 488,66 zł, zwiększono wydatki bieżące o kwotę 158 794,01 zł). 

- Zarządzenie nr 73/2024 z dnia 30 września 2024 r. (Zmniejszono planowane dochody bieżące 

budżetu gminy o kwotę 433,47 zł. Zmniejszono planowane wydatki  budżetu gminy o kwotę 

433,47 zł, w tym: zmniejszono wydatki bieżące o kwotę 11 577,51 zł, zmniejszono wydatki 

majątkowe o kwotę 17 456,00 zł, zwiększono wydatki bieżące o kwotę 8 600,04 zł, zwiększono 

wydatki majątkowe o kwotę 20 000,00 zł). 

Uwag nie było. 

Konsultacja i opiniowanie projektów uchwał na sesję.  

Wójt gminy Elżbieta Wróbel przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na sprzedaż nieruchomości mienia komunalnego Gminy Niwiska położonych w Trześni  

w drodze bezprzetargowej. Zgodnie z art. 37 ust. 2 pkt 6 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. 

o gospodarce nieruchomościami, nieruchomości są zbywane w drodze bezprzetargowej, jeżeli: 

przedmiotem zbycia jest nieruchomość lub jej części, jeśli mogą poprawić warunki 

zagospodarowania nieruchomości przyległej, stanowiącej własność lub oddanej 

w użytkowanie wieczyste osobie, która zamierza tę nieruchomość lub jej części nabyć, jeżeli 

nie mogą być zagospodarowane jako odrębne nieruchomości. Przedmiotem niniejszej uchwały 

jest wyrażenie zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowych 

stanowiących własność Gminy Niwiska położonych w obrębie geodezyjnym Trześń opisanych 

w ewidencji gruntów i budynków jako działki 471/55 i 471/56 na powiększenie sąsiedniej 

nieruchomości nr 1023 oraz zapewnienie dojazdu do wymienionej działki 1023 położonej 

w Trześni. Wyżej wymienione nieruchomości będące własnością Gminy zostały wydzielone 

z przeznaczeniem na poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej 

położonej w miejscowości Trześń. Strona zainteresowana nabyciem ww. działek złożyła 



stosowny wniosek o nabycie nieruchomości wskazując, iż umożliwi jej dojazd do swoich 

nieruchomości oraz poprawi zagospodarowanie swoich nieruchomości. Ze względu na 

wielkość i kształt wydzielonych działek gminnych nie ma możliwości samodzielnego 

zagospodarowania przedmiotowych działek. Biorąc pod uwagę złożony wniosek strony 

zainteresowanej nabyciem wymagana jest zgoda Rady Gminy Niwiska na zbycie 

nieruchomości w drodze bezprzetargowej. Wójt Elżbieta Wróbel zaprezentowała działkę,  

o której mowa w przedmiotowym projekcie uchwały na mapie w Systemie Informacji 

Przestrzennej Gminy.  

Członkowie Komisji analizowali i dyskutowali, czy sprzedaż działek o nr ewid. grunt. 

471/55 i 471/56 na rzecz właściciela działki 1023 nie zablokuje dojazdu do drogi gminnej lub 

do posesji komuś innemu. Radny Maciej Kubik wniósł zastrzeżenia co do sprzedaży działki  

o nr 471/56. Zaproponował, żeby w projekcie uchwały zostawić do sprzedaży jedynie działkę 

471/55, a działkę 471/56 pozostawić we własności gminy i ustanowić przez nią służebność 

przejazdu. 

Komisja Budżetowa zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały („za” 

głosowało 3 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu).  

Następnie wójt Elżbieta Wróbel omówiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

aktualizacji Strategii Rozwoju Ponadlokalnego dla Partnerstwa Kolbuszowskiego na lata 2022–

2030. Pierwotna uchwała przyjmująca przedmiotową strategię została podjęta przez Radę 

Gminy Niwiska 13 marca 2023 r. Zgodnie z art. 10g ust. 8 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym: Strategia rozwoju ponadlokalnego opracowana przez porozumienie 

międzygminne jest przyjmowana przez właściwe rady gmin i obowiązuje od dnia jej przyjęcia 

przez ostatnią radę gminy. Strategia rozwoju ponadlokalnego opracowana z udziałem powiatu 

jest przyjmowana również przez radę powiatu i obowiązuje od dnia jej przyjęcia przez ostatnią 

radę gminy lub powiatu. W zmieniającej się szybko rzeczywistości pojawia się konieczność 

głębszego przeglądu dokumentów strategicznych. Jednym z ważnych powodów jest też nowa 

perspektywa finansowa Unii Europejskiej 2021–2027. Potrzebę wprowadzenia zmian 

w dokumencie w szczególności uzasadniała aktualizacja obecnej sytuacji społecznej, 

gospodarczej i przestrzennej Partnerstwa oraz konieczność wprowadzenia zmian na liście 

projektów IIT. W momencie przyjęcia Strategii Rozwoju Ponadlokalnego dla Partnerstwa 

Kolbuszowskiego na lata 2022–2030 na sesjach Rady Miejskiej, Rad Gmin oraz Rady Powiatu 

w marcu 2023 r. nie było dostępne uszczegółowienie dla celu szczegółowego 5 (ii) Funduszy 

Europejskich dla Podkarpacia 2021–2027, co uniemożliwiało pozytywne zaopiniowanie 



Strategii IIT w zakresie możliwości finansowania strategii IIT w ramach Funduszy 

Europejskich dla Podkarpacia 2021–2027 przez Instytucję Zarządzającą FEP 2021–2027. 

Rozpoczęcie prac nad aktualizacją dokumentu możliwe było w momencie, kiedy były już znane 

szczegóły odnośnie zasad finansowania projektów w ramach strategii IIT, tj. od momentu 

przyjęcia przez Zarząd Województwa Podkarpackiego w dniu 26 września 2023 r. Uchwałą nr 

527/11060/23 Szczegółowego Opisu Priorytetów Programu Fundusze Europejskie dla 

Podkarpacia 2021–2027. Ponadto, jednym z ważniejszych elementów procesu zmiany 

dokumentu było wprowadzenie do aktualizowanej Strategii rozdziału dotyczącego sieci 

komunikacyjnej i mobilności pozamiejskiej na terenie Partnerstwa Kolbuszowskiego. Potrzeba 

wprowadzenia zmian w tym zakresie wynika z Instrukcji przygotowania załączników do 

wniosku o dofinansowanie projektu (EFRR), stanowiącą załącznik nr 3 do Regulaminu wyboru 

projektów dla naboru nr FEPK.04.03-IZ.00-001/24. Zgodnie z regulaminem za dokument 

z zakresu planowania transportu może zostać uznana np. strategia rozwoju. W związku 

z powyższym w czerwcu 2024 r. Partnerzy Partnerstwa Kolbuszowskiego podjęli stosowne 

uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania aktualizacji Strategii Rozwoju 

Ponadlokalnego dla Partnerstwa Kolbuszowskiego na lata 2022–2030 oraz określenia trybu  

i harmonogramu opracowania projektu Strategii, w tym trybu konsultacji. Tym samym 

oficjalnie rozpoczęły się prace nad nową wersją najważniejszego dokumentu nadającego 

kierunek rozwoju gmin Powiatu Kolbuszowskiego, których bliskość geograficzna wymaga 

wspólnego planowania nad wyzwaniami i szansami obszaru. W dniach 19.08–23.09.2024 r. 

odbyły się konsultacje społeczne projektu aktualizacji Strategii. W trakcie konsultacji 

społecznych w wyznaczonym terminie wpłynęły 4 wypełnione formularze uwag. Dodatkowo 

projekt aktualizacji Strategii podlegał opiniowaniu przez Zarząd Województwa 

Podkarpackiego. W dniu 1 października 2024 r. Zarząd Województwa Podkarpackiego 

w Rzeszowie podjął Uchwałę Nr 37/956/24 w sprawie zaopiniowania projektu aktualizacji 

Strategii Rozwoju Ponadlokalnego dla Partnerstwa Kolbuszowskiego na lata 2022–2030  

w zakresie sposobu uwzględnienia ustaleń i rekomendacji w zakresie kształtowania 

i prowadzenia polityki przestrzennej w województwie, określonych w Strategii Rozwoju 

Województwa – Podkarpackie 2030. Projekt dokumentu został zaopiniowany pozytywnie. 

Dodatkowo projekt aktualizacji Strategii podlegał postępowaniu strategicznej oceny 

oddziaływania na środowisko. Burmistrz Kolbuszowej jako Lider Partnerstwa 

Kolbuszowskiego zwrócił się w dniu 19.08.2024 r. do Podkarpackiego Państwowego 

Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego w Rzeszowie oraz Regionalnego Dyrektora Ochrony 

Środowiska w Rzeszowie na podstawie art. 57 ust. 1 pkt 2, art. 58 ust. 1 pkt 2 oraz na 



podstawie art. 48 ust. 1 i ust. 5-6 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu 

informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz 

o ocenach oddziaływania na środowisko z wnioskiem o podjęcie decyzji umożliwiającej 

odstąpienie od obowiązku przeprowadzenia strategicznej oceny oddziaływania na środowisko 

dla projektu dokumentu pn. Aktualizacja Strategii Rozwoju Ponadlokalnego dla Partnerstwa 

Kolbuszowskiego na lata 2022–2030. W dniu 30.08.2024 r. do Urzędu Miejskiego 

w Kolbuszowej wpłynęło pismo znak: SNZ.9020.1.43.2024.ASZ od Podkarpackiego 

Państwowego Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego w Rzeszowie, w którym uzgodniono 

w zakresie sanitarno-higienicznym odstąpienie od przeprowadzenia strategicznej oceny 

oddziaływania na środowisko dla projektu aktualizacji Strategii. W dniu 18.09.2024 r. do 

Urzędu Miejskiego w Kolbuszowej wpłynęło pismo znak: WOOŚ.410.1.31.2024.AP.2 od 

Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Rzeszowie, w którym stwierdzono, iż 

uwzględniając zakres i charakter działań w projekcie dokumentu, dla projektu Strategii, nie jest 

wymagane przeprowadzenie strategicznej oceny oddziaływania na środowisko. Przyjęcie 

aktualizacji strategii rozwoju ponadlokalnego, stanowiącej jednocześnie strategię IIT jest 

niezwykle ważne zarówno w kontekście zarządzania spójnym i zintegrowanym rozwojem 

danego obszaru jak i możliwościami pozyskiwania środków zewnętrznych na realizację zadań 

ujętych w tym wieloletnim planie rozwoju. Zmieniające się nowe uwarunkowania zewnętrzne, 

wynikające m.in. z kryzysu gospodarczego, celów i kierunków wsparcia jakie zaproponowała 

Komisja Europejska w ramach perspektywy finansowej 2021–2027, oraz zmieniające się 

podejście do finansowania i współpracy z samorządami, wynikające z polityk krajowych, 

wpłynęły na zmiany dokumentów strategicznych na wszystkich szczeblach administracji 

publicznej w kraju, co determinowało konieczność aktualizacji zaplanowanych 

najważniejszych zadań do realizacji na obszarze strategicznej interwencji jakim jest 

Partnerstwo Kolbuszowskie. Mając na względzie powyższe, podjęcie przedmiotowej uchwały 

jest zasadne. 

Uwag nie było. 

Komisja Budżetowa zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały („za” 

głosowało 4 radnych).  

W dalszej kolejności wójt gminy Elżbieta Wróbel przedstawiła projekt uchwały  

w sprawie wprowadzenia zmian do Uchwały Budżetowej Gminy Niwiska na 2024 r. Zwiększa 

się planowane dochody bieżące budżetu gminy na 2024 r. o kwotę 94 077,36 zł. Zwiększa się 

planowane wydatki budżetu gminy na 2024 r. o kwotę 94 077,36 zł w tym: zmniejsza się 



wydatki bieżące o kwotę 35 500,00 zł, zwiększa się wydatki bieżące o kwotę 129 577,36 zł. 

Projektowane zmiany dotyczą zwiększenia dochodów m.in. o: dofinansowanie z Krajowego 

Funduszu Szkoleniowego, wpływy z opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych  

i dotację celową z Ministerstwa Edukacji i Nauki za realizację programu „Podróże  

z klasą” oraz wpłaty rodziców do pokrycia wkładu własnego w związku z realizacją tego 

programu. Przewiduje się zmniejszenie wydatków związanych z wynagrodzeniem osobowym 

nauczycieli w Szkole Podstawowej w Trześni oraz zakupem materiałów i usług w dziale 900 

Gospodarka komunalna i ochrona środowiska. W związku ze zwiększeniem dochodów  

i zmniejszeniem wydatków projekt uchwały przewiduje zwiększenie wydatków  

z przeznaczeniem m.in. na: szkolenia pracowników niebędących członkami korpusu służby 

cywilnej, zwrot kosztów korzystania przez dzieci z gminy Niwiska z przedszkoli na terenie 

gminy Mielec, dotację podmiotową dla niepublicznego przedszkola „Kraina Radości”  

w Hucinie, dotację podmiotową dla punktów przedszkolnych prowadzonych przez 

Stowarzyszenie KGW Niwiska w miejscowości Przyłęk, Niwiska, Kosowy, Siedlanka i Trześń,  

realizację programu „Podróże z klasą”, zakup materiałów i usług w dziale 851, rozdziale 85154 

Przeciwdziałanie alkoholizmowi, zakup usług w dziale 926, rozdziale 92605 Zadania  

w zakresie kultury fizycznej (organizacja zajęć na basenie dla uczniów klas II-IV szkół 

podstawowych z terenu gminy). Pozostałe zmiany w wydatkach budżetu gminy związane są ze 

zmianami w funduszach sołeckich miejscowości Przyłęk i Kosowy. 

Uwag nie było. 

Komisja Budżetowa zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały („za” 

głosowało 4 radnych).  

Sprawy różne. 

 Radny Maciej Kubik zapytał o kwestię wynajmu sali gimnastycznej w Przyłęku pod 

potrzeby mieszkańców. Wójt Elżbieta Wróbel odpowiedziała, że w tej sprawie należy zwrócić 

się do dyrektora placówki. Dyrektorzy szkół udostępniają sale gimnastyczne w zamian za 

zakupy środków czystości, pomocy dydaktycznych lub materiałów do remontów obiektów. 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Protokołowała:                                            Przewodniczący Komisji Budżetowej 

 

Kinga Saj                                                                   Tomasz Pieniek 


